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      Аннотация

    
        
          Тема выпускной квалификационной работы:  «Античные образы и мотивы 
в  романе  Д.  Фаулза    „Волхв“».  Данная  работа  посвящена  выявлению, 
классификации  и  анализу  античных  образов  и  мотивов,  а  также  средств  их 
репрезентации в тексте романа «Волхв» Д. Фаулза. 
Задачи, которые решались в ходе исследования: 
1) определение понятия «образ» и «мотив» в литературоведении; 
2) раскрытие понятия аллюзии и рассмотрение ее в двух аспектах – как 
стилистического приема, а также в рамках теории интертекстуальности; 
3)  изучение  биографии  Д.  Фаулза  и  выявление  автобиографических 
влияний в романе; 
4)  определение  философских  концепций  и  литературных  направлений, 
которые оказали влияние на создание романа; 
5) выявление в тексте романа аллюзивных античных единиц, определение 
их этимологии, обозначение их функции и классификация; 
6) анализ личности героев и установление их связи с мифологическими 
архетипами и образами. 
Нами  были  изучены  труды  отечественных  и  зарубежных  ученых  для 
последующего анализа репрезентации античных мотивов и образов в романе 
«Волхв».  Далее в тексте романа были выявлены античные аллюзии (99 единиц) 
и составлено 2 таблицы. В первой таблице представлены примеры аллюзий и 
описание  контекста,  в  котором  они  были использованы. Во  второй  таблице 
приведена  аллюзия,  ее  этимология  и функция  в  произведении.  Также  были 
составлены  схемы  с  классификациями  аллюзий  по  источнику  и  по  связи 
теонимов  с  героями. На  основании  данных  таблиц и  схем  была  выполнена 
практическая часть работы. Теонимы были рассмотрены в качестве архетипов.
        

        
          The subject of the graduate qualification work is «Antique images and motifs in 
John Fowles's novel  ‘The Magus’». The given work deals with  classification  and 
analysis of antique images and motifs as well as means of their representation in the 
novel "The Magus" by J. Fowles. 
The following problems were discussed: 
1)  the terms “image” and “motive” were analyzed; 
2)  the  analysis  of  the  notion  of  allusion  and  its  usage  in  two  aspects  –as  a 
stylistic device and in the context of intertextuality was provided; 
3) the biography of J. Fowles was analyzed, the autobiographical elements in the 
novel were examined; 
4)  the  analysis  of  philosophical  concepts  and  literary  movements,  which 
influenced the novel’s creation was carried out; 
5)  the  antique  allusions with  their  etymology  and  function were defined  and 
classified; 
6)  the  characters’  personalities  and  their  connection  with  mythological 
archetypes and images were analyzed. 
The means of  representation of antique  images and motifs  in  the novel  “The 
Magus” were identified and analyzed basing upon the works of Russian and foreign 
authors.   The antique allusions (99 units) presented in 2 tables were examined and 
carefully  classified.  The  first  table  includes  an  allusion  and  a  description  of  the 
context in which it appears. In the second one, an allusion is presented together with 
its etymology and its function in the novel. Allusions were also classified according 
to  their  origin  and  the  theonyms  (the  diagrams).  The  tables  and  diagrams  were 
carefully described in the second part of the work given. The archetypical nature of 
the theonyms was analyzed.
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